
Motion till riksdagen 

1989/90:N229 
av andre vice talman Christer Eirefelt och 

Margareta Fogelberg (båda fp) 

Maringeologisk kartläggning 

I allt fler planeringssammanhang blir kännedom om havsbottnen en viktig 

förut�ättning. 

Saväl för att bättre kunna utnyttja våra havsområdens re urser som för att 

skydda miljön kräv� en utökad maringeologisk kartering. 

Med hjälp av den maringeologiska kartan får man bl. a. kännedom om mi

neralre�urser och förutsättningarna för recipientutnyttjande och miljööver

vakning. Prövning av täkttillstånd. underlag för fiskerinäringen och biolo

giska inventeringar �i r andra verksamheter som kräver kunskap om havsbott

nen. 

Troh att den maringeologiska karteringen således tillmäts stor betydelse 

inom flera omraden är karteringstakten mycket långsam. Ett nytt kartblad 

kan Hirdigställas vart tredje år. En fortsättning i samma takt skulle innebära 

att det tar 170 år innan arbetet är klart. Också i ett internationellt perspektiv 

gar karteringsarbetet i Sverige långsamt. I t.ex. Storbritannicn är motsva

rande arbete redan färdigställt. 

Ett flertal bc�lut och uttalanden i såväl riksdagen som regeringen under 

dc sena�tc aren har gått ut pa att få till stånd en snabbare maringeologisk 

kartering av det �venska kontinentalsockelområdct. 

För att klara kraven pa en ökad karteringstakt har SGU, Sveriges Geolo

giska Under�ökning. fått medel till. och i augusti I989 anskaffat. ett nytt far

tyg. Eftersom endast kapitalkostnader för fartygets avskrivning tillställt 

SGU kommer något fältarbete inte att kunna genomföras. Resurserna 

räcker bara till om fartyget ligger kvar vid kaj. 

Detta är anmärkningsvärt både mot bakgrund av de faktiska behoven och 

med tanke på dc uttalanden som gjorts. I budgetpropositionen I 988/89 skri

ver t.ex. föredragande statsråd: 

Jag avser att i 1990 års budgetproposition återkomma med förslag till finan
siering av medel för avskrivning och förräntning av det i fartyget nedlagda 
kapitalet samt för de ökade driftskostnader som en nabbare maringeologisk 
kartering huvud�akligen i enlighet med tidigare redovisat förslag kan kräva. 

Regeringen bör snarast återkomma till riksdagen med förslag om hur en ut

ökad maringeologisk kartering ska kunna genomföras. 
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Hemställan 

Med h�tn\ i ni ng till det 0\ an anförda hem�tiill� 

au rik�dagcn \Om ... in mening ger regeringen till känna vad 1 motio

nen anfört\ om behovet av en �nabbare maringeologi�k kartläggning. 

Stockholm den 22 Jamwri 1990 

Christer Eirefelr (jp) ,Hargarera Fogelherg (jp) 

Mot. 19S9/90 
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